

朝陽科技大學 094學年度第1學期教學大綱
Chinese 國文

當期課號	3212	Course Number	3212
授課教師	林金龍	Instructor	,
中文課名	國文	Course Name	Chinese
開課單位	校訂必修(四進)	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	以現代文學及日常生活可見的種種文學現象為起點，再往上溯及古代的文人所創發的文學及文化現象。因此，在課程安排上，以當年度的文學將作品賞析為出發；再以茶經、易經、醫經擇一說明中國文化；進而以詩詞、戲劇等探討中國人的文學世界。	Objectives	Chinese literature was the base of our country's traditional culture. We can understand the grace of China literature and promotes the ability of read and write through those production. We also wish all the students may appreciate the different between right and wrong from the Chinese literature, and establish the consummate personality.
教材	1自編 2相關參考書籍 3書報 期刊	Teaching Materials	
成績評量方式	出席50% 其中25% 期末25%	Grading	Exam: 50%. Study and exercises: 50%. Cutting classes deducts 3-5 points of total each time
教師網頁	kllin@cyut.edu.tw		
教學內容	1相見歡 自我介紹 個人成功經驗 簡歷書寫 2國文定義之沉思 教學內容討論與建議 3常見錯別字之案例說明與習作 4漢字之淵源 流變 意義 功能 特色 5文學類型之區隔 異同 範疇 6詩歌 散文 小說 戲劇之藝術特徵 7美文賞析 8戶外教學 9作品分享 10國文與生命律動 情感世界之依存關係 11期末檢討	Syllabus	the cream of the Chinese literature. 2.Criticize all kinds of the classical and contemporary literary works. Such as poetry. poetical. tune. prose. novel. traditional opera. 3.Train the criticism of the Chinese literature and the ability of writing, and improve reading and interest of the native literature. 4.Improve the ability of the Chinese fundamental writing.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。